
Protok6l nr XVIII

z XVIII sesji Rady Miasta i Gminy Czerniejewo z 5 marca 2008 roku.

Obrady prowadzil Przewodniczqcy Rady Miasta i Gminy Czerniejewo Tadeusz Szymarrek

Miejsce obrad: sala sesyjna UrzQdu Miasta i Gminy Czerni€jewo, ul. Poznaisk{ 8.

1. Otwarcie sesji.

Przewodnicz4cy Rady otworzyl XVIII sesjQ Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o godz. 1605,
pEywital Panie i Pan6w Radnych, PanieBurmistrz DanutQ Grychowsktu ZastQpcl Burmistrza Pana
Zbigniewa Sujaka, pracownik6w UrzEdu, Parlstwa Sohys6w (/rsta obeckoici - stanowi zal. nr l),
Komendanta Komendy Policji Pana Juliana Pawlowskiego, Komendanta Miejsko - Cminnego
Ochotniczej Strazy Pozamej w Czemiejewie Pana starszego kapitana Marka Wegnera, Ptezesa
Zarz4du Miejsko - Gminnego Ochotniczej Strazy Pozamej Pana Jana Kulpiriskiego, Pani4
Jadwigg Kosmala Koordynatora ds. rozwiqtywania problem6w alkoholowych na terenie Gminy
Czemiejewo, Pani4 Dyrektor Biblioteki, Pana Adama Kachniatza przedstawiciela gminy do lzby
Rolniczej, wszystkich przybylych goSci i przedstawicieli prasy,

Przewodniczqcy Rady poinformowal, 2e sesjajest nagrywana i nagranie mozna odslxchai ze strony
intematowej Urzgdu www.czemieiewo.com.pl

2. Stwierdzenie kworum.

Przewodnicz4cy Rady stwierdzil, Ze na sesjijest obecnych 14 Radnych - lista obecnoSci - staaoyi
zal. nr 2. Radny Michal WiSniewski byl nieobecny usprawledliwiony - usprawiedliwiehie stano,,ei
zal. w 3. Rada byla wladna do podejmowania decyzj i i uchwal.

3. Przedstawienie porz4dku obrad.

Pierwotna wersja porzqdku obrad - stanowi zal. nr 4.

Pani Burmistrz zabierajqc glos wnioskowala o wprowadzenie do porz4dku obrad po punkcie 13
punkt zatltulowany: ,,Podjgcie uchwaly w sprawie wprowadzenia zmian do budzetu gminy na 2008
rok", a nastQpne purktu mialyby dokonan4 anumeracjQ. Zmiana byla podyktowana wplywem
Srodk6w od Ministra Finans6w.

Przewodnicz4cy Rady poddal wniosek pod glosowanie.

Rada l4 glosami ,,za" zmianq przyjqla.

Porzqdek obrad przedstawia siq nastqpuj4co:

l. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzeniekworum.
3. Przedstawienie porz4dku obrad,
4. Przyjgcie prolok6tu z obrad poprzedniej sesji.
5, Informacja PEewodnicz4cego Rady o dzialaniach podejmowanych w okresie miqdzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z dzialalnoici Burmistrza w okesie migdzysesyjnym, zwlaszcza z wykonania

uchwal Rady i realizacji \aniosk6w.
7. Informacja Komendanta Komisariatu Policji w Czemiejewie o stanie porz4dku

i bezpieczeistwa publicznego na terenie Gminy Czemiejewo.
8. Informacja Gminlego Komendanta Ochotniczych Strazy Pozamych w Gminie Czemiejewo.
9. Sprawozdanie z dzialalno6ci Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Czemiejewo za 2007r.
10. Informacja Gminnego Koordynatora ds. Rozwi4zywania Problem6w Alkoholowych w Gminie

Czemiejewo.
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I l. Podjqcie uchwaly w spmwie ustaleda wysoko3ci oplaty adiacenckiej naliczanej z t,'tulu
wzrostu wartoSci nieruchomodci w wyniku podzialu nieruchomoSci.

12. Podjgcie uchwaly w sprawie nabycia nieruchomoici niezabudowanej do zasob6w mienia
gminnego, polozonej w Czemiejewie.

13. Podjqcie uchwaly w sprawie sprzedazy w drodze bezprzetargowej niezabudowanej
deluchomosci polozonej w Zydowie.

14. Podjqcie uchwaly w sprawie wprowadzenia zmian do budz€tu gminy na 2008 rok.
15. lnterpelacje, zapytania radnych i sohys6w.
16. Odpowiedzi na zap],tania.
I7. Wolne glosy- wnioski i inforrnacje.
18. Zamkniqcie sesji.

4. Przyjtcie protok6l6w z obrad poprz€dnich sesji,

Przewodnicz4cy Rady przypomnial, iz Paistwo Radni otrzymali protok6l z obrad poprzedniej
sesji, do dnia wczomjszego nie wplynEly uwagi dotycz4cejego tr€Sci.

NastQpnie Przewodniczqcy Rady poprosil o przyjecie bez odczylywania protok6lu m XVII/08
z dnia 30 stycznia 2008 roku.

Radni 14 glosarni ,,2a" protok6l przyjQli.

5. Informacja Przewodnicz4cego Rady o dzialaniach podejmow.nych w okresie
migdzysesyjnym.

Przewodniczqcy Rady zlo2yl informacjg z dzialaln,oSci - jej treit stanowi zal. nr 5.

6.Sprewozdanie z dzialalnosci Burmistrza w okresie mipdzysesyjnym, zwlaszcza z wykonania
uchwal Rady i realizacji wniosk6w.

Pani Burmistrz przedstawila sprawozdanie z rcalizac:i uchwal Rady Miasta i Gminy Czemiejewo
podjgtych na XVII sesji 30 stycznia 2008 roku.
Siedemnasta sesja Rady Miasta i Gminy Czemiejewo odbyla siE 30 stycznia 2008 roku w sali
sesyjnej Urzqdu Miasta i Gminy Czemiejewo.

Rada uchwalila 5 zaproponowanych uchwal, kt6re po podpisaniu 31 stycznia 2008r, zostaly
dostarczone Wojewodzie do Wydziatu Nadzoru i Kontloli,

Wszystkie podjQte uchwaly zostaly zamieszczone na stonie intemetowej UrzQdu i w)'wi€szone na
- tablicy ogloszei w Urzqdzie 4 lutego 2008r.

Wszystkie uchwaly do realizacji posiadajq mer)4oryczni pmcownicy UrzQdu, a ponadto:

- uchwalQ w sprawie zmiany uchwaly NR XLI)V290I2006 Rady Miasta i Gminy Czemiejewo z
dnia25 paadziemika2006r. w sprawie uchwalenia Wieloletniego planu rozwoju i modemizacji
urz4dzef wodoci4gowcy na terenie gminy Czemiejewo tealizowanego ptzez PrzedsiQbiorstwo
Wodoci4g6w i Kanalizacji Sp. z o.o. w Gnieinie na, l^ta 200'7 - 2010 dostarczono
PrzedsiQbiorstwu w Gnieznie,

- realizujqc uchwalq w sprawie zamiany nieruchomo3ci z Czemiejewie zlecono jej wycene ptzez
rzeczoznawcQ maj4tkowego, a takze zlecono wykonanie dokumentacji geodezyjnej,

- dokonano wyceny nieruchomoSci polozonej w Rakowie, a bqd4cej wlasnoSci4 gminy
Czemiejewo przeznaczo\eJ uchwal4 Rady do sprzedazy. Ponadto wydano zatzqdzenie
Burmistrz o przeznaczeniu nieruchomosci do sprzeddzy w drodze pzetargu,
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- uchwalq w sprawie wprowadzenia zmiany do uchwaly Nr XYU98/07 z dnia 28 grudnia 2007r.
uchwalaj4cej budzet gminy na rok 2008 przeslano do R€giomlnej Izby Obrachunkowej
w Poznaniu.

W dalszej czQSci Pani Burmistrz przedstawila sprawozdanie z dzialalnosci Wspomniala, i2 w
ostatnim okesie, czyli od 3l stycznia do 5 marca brala udzial w nastepuj4cych spotkaniach
r  u ruuzJJ ! vJ ! r 4 ! r .

- uczestniczyla we wszystkich posiedzeniach Komisji Rady i zebraniach wiejskich,

- 3l stycznia w Dniu Babci i Dziadka zorganizowanym przez Swietlicq Srodowiskow4

- 8 lutego w konferencji zwiqzanej z otwarciem Centrum Obslugi lnwestola-

- ll lutego z okazji Migdzynarodowego Dnia Chorego odbylo siQ spotkanie, podczas kt6rego
przekazano karetkq dla Szpitala Powiatowego w Gnieinie,

- od 12 do 15 lutego w zjeZdzie studyjnym w Lanckoronie,

- 18 podpisano umowq na wykonanie chodnika w Szczynikach Czemiejwskich, z realizacjq do
30.06.08r.,

- 2l lutego w przedsiQbio6twie URBIS w GnieZnie celem negocjacji w sprawie odbiont z terenu
Gminy Cz€miejewo odpad6w wielkogabarytowych,

- 22lutego rzgad\iano ostateczne sprawy projektowe zwi4zane z inwestycj4 elektryfikacyjn4

- 29 lutego w kontrcli, kt6ra pEeprowadzil przedstawiciel wydzialu Polityki Spolecznej,
a dotyczqcej przyznania Srodk6w na remont podziemia i sfu24cych niebawem dla cel6w
rehabi litacj i,

- 4 marca w uroczystym przekazaniu Gminie Czemiejewo samochodu z ptzeznaczeniem m.in.
dla przewodu os6b niepelnosprawnych.

Pzewodnicz4cy Rady powital Pana Posla Tadeusza Tomaszewskiego.

T.Informscja KomeDdanta Komisariatu Policji w Czerniejewie o stanie porzqdku
i bezpieczeisfwa publicztrego Da terenie Gminy Czerniejewo,

Pana Julian Pawlowski Komendant Komisariatu Policji w Czemiejewie przedstawil informacjQ -
jej trelt stanowi zal. nr 6.

8.Informacja Gmitrnego Komendanta Ochotniczf,ch Straiy Poiarnych w Gminie
Czerniejewo.

Pana Marka Wegnera zlozyl ir:.formac:e - jej lre|t stanowi zal. hr 7.

Pan Posel Tadeusz Tomaszewski podkeilil rol9 ochotniczych strazy pozamych w zyciu
spolecznym gminy. Z informacji Komendanta Woje\r6dzkiego Strazy Pozamych wynika, iz na
l00o/o zdarzei:60% obsluguj4 parlstwowe sttaze, e 40Vo OSP. WSr6d 1800 jednostek OSP na
terenie Wielkopolski, 30Tjednostek OSP nale2y do Krajowego Systemu Ratowniczo - Gasniczego.
Jednostki w 70P/o zabezpieczaiq zdarzenia, na kt6rych spoczywa caly ciezatr podstawowego
zabezpieczenia gasniczego. Ustawa o ochronie przeciwpozarowej naklada powolanie jednostek
operacyjno - techniczny w ramach OSP. Pan Posel wspomnial o pracach nad nowelizacj4 ustawy
o ochronie przeciwpoi:arcwej, a gmina ustali zasady wyplacania dodatku za udzial stra2ak6w
w akcjach. Na zakonczenie wypowiedzi Pan Posel podzigkowal Wszystkim za pomoc i wsparcie
ochotriczych strazy pozarnych.

9.Sprlwozdanie z dzialalnoici Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Czerniejewo zr 2007r.

Pani Dyrektor Maria Madkowiak przedstawila sprawozdanie -Jej treit stahov')i zal. nr 8.
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l0,Informacja Gminnego Koordynatora ds. Rozrviqzpvania Problemdw Alkoholowych
w Gminie Czerniejewo.

Obrady opuscil Radny T. Gleba - godz. 17100. W sesji uczestniczylo l3 Radnych,

Pani Jadwiga Kosmala zlo2yla informacjg - jej treit slanowi zal. nr 9.

Radny St. Szymkowlak z,.py1.^r, czy na terenie gminy zmniejszylo sig, czy zwiqkszylo zu2ycie
alkoholu?

Pani Koordynator wyjasnila, ze Komisja nie prowadzi statystyk, ani badal rynku w tym kierunku.

Radny St. Szymkowiak zasugerowal, aby Komisji w 2008 roku wigcej uwagi poswigcila swoim
zalozeniom, czyli rozwiq-zywaniu problem6w alkoholowych na terenie gminy.

Pani Koordynator dodala, ze rczwiqzywanie problem6w alkoholowych i profilaktyka to dzialalnos6
w Swietlicach i praca z osobami uzale2nionymi i ich rodzinami. W tym celu dziala punkt
komultacyjny, z kt6rego korzysta bardzo wiele os6b. Zatrudniono r6wnie2 terapeut€ uzaleznierl.
lloii wypitego alkoholu jest lrudna do zmierzenia.

Radny S. Zakrzewski dodal, ze ilosd spo44ego alkoholujest trudna do zmieEema.

Pani Koordynator powiedzial4 2e wla3ciciele sklep6w sq zobligowani do podania ilo6ci
sprzedanego alkoholu. Ponadto w rodzinachjest ukrywany problem alkoholowy.

Przewodniczqcy Rady dodal,2e Urz4d Gminy posiada informacje o ilo5ci sprzedawanych alkoholi
na terenie gminy i taka informacja moze byi podana Panu Radnemu.

Radna D. Kosmala zapj4ala na czym polega kontrola i kto j4 przeprowadza?

Pani Koordynator odpowiedzial4 ze kontrolQ przeprowadzaj{ czlonkowie Komisji maj4cy
upowaznienie Pani Burmistrz, zwykle w poniedzialki. Bardzo czQsto widuje siQ osoby pijqce na
skwerach, czy boisku, gdzie jest w takich powinno byi dzialanie policji. Pani Koordynator
przypomniala, 2e odbylo siq szkolenie sprzedawc6w, na kt6rym byli uczuleni o legitymowaniu
i sprawdzaniu os6b uprawnionych do zakupu alkoholu oraz o ponoszeniu konsekwencji.

Pan Posel T. Tomaszewski poinformowal,2e zlo2l interpelacjQ do Ministra Zdrowia i ohzymal
odpowiedz, ze w kwietniu przygotowywana jest zmiana ustawy o wychowaniu w trzeziwosci
i pzeciwdzialaniu alkoholizmowi, kt6ra bQdzie przewidywala rozwiqzanie prawne polegajAce na
przyjmowanie pnfz samorz4dy wieloletnich program6w. Bgdq mogly byi pneprowadzone
badania profesjonalne Srodowiska. Mozliwe jest organizowarie zajg6 dla dzieci i mlodzie|y
zagtoaonej jeili jest to zawarte w programie. Trzy lata temu zostal utworzony fundusz zajQi
sportowo - rekeacyjnych dla uczni6w, flrmy reklarnuj4ce alkohol l0 Vo pnekanjqna ten fundusz,
bqd4cy w dyspozycji Ministra Sponu, kt6ry co roku w listopadzie oglasza konkurs. Gminy mog4
otrzymae do 50% kosztdw zajQi sportowo - rekeacyjnych dla uczni6w, a organizacje
pozarzqdowe do 80olo wartosci zadania.

Przewodnicz4cy Rady oglosila przerwq, kt6ra trwala od godz. 17ts do godz, 1730,

ll,Podjfci€ uchwaly w sprawie ustalenia wysokosci oplaty adiac€nckiej naliczanej z tytulu
wzrostu wartosci nieruchomosci w rvyniku podzialu nieruchomosci,

Przewodnicz4cy Rady dodal, ze projekt uchwaly byl .omawiany na posiedzeniu Komisji
Gospodarki Rolnej, Komunalnej, Przestrzennej i Ochrony Srodowiska 26 lutego 2008 roku oraz
czq5ciowo na Komisji Rewizyjnej.

Pan Edwin Pawlak referuj4c projekt uchwaly powiedzial, m.in., i2 gmina ma prawo wprowadzii
oplatQ adiacenckfu kt6ra jest opisana w ustawie o gospodarce nieruchomosciami z 1997 roku'
Oplata adiacencka dotyczy grunt6w ptzezn4czor'ych w oparciu o miejscowe plany
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zagospodarowania przestEennego zatwietdzone uchwal4 Rady Miasta i Gminy Czemiejewo
przeznaczonych na inne cele: budownictwo mieszkaniowe, czy aktywizacja gospodarcza lub inne.
Oplata adiacencka moze byi naliczana, gdy jest aktualnie obowiq,zuj4ca uchwala Rady ustalajqca
oplatQ adiacenck4 ijej procent, kt6ry moze wynosii do 30 0Z r62nicy warloSci nieruchomoici przed
podzialem , a takze gdy jest wniosek wlasciciela nieruchomosci o podziale, kt6ry wni6sl oplaty za
caly okres uzytkowania. Pierwotnie ustalono wysokodC oplaty do 50 % waftosci, jednakze w mySl
r6znych skarg i protest6w os6b zainteresowanych podzialem nieruchomoSci Trybunal
Konst),tucyjny zaproponowal obnizenie wysokosci oplaty do 30 Yo r62nicy. OplatQ adiacenckA
oblicza siQ na podstawie wartoSci okeSlonej przez rzeczoznawcQ majqtkowego. Z przykladowych
akt6w notarialnych wynikalo, iz pola inwestycyjne, kt6re byly przed podzialem w miejscowoiciach
Graby i Rakowo sprzedano Srednio wartoSt za I m' 20 zl., a po podziale 80 zl. R6inica ryniosla
60 zl, dla lepszego liczenia mozna przyj4i 50 z, z tego l\yo oplaty wynosi 5 zl za I m" a z I
hektara oplata wynioslaby 50.000 zl, to z kolei stanowi % wartoici dzialki budowlanej
o powierzchni I tys. rnt. Z I hektam mozemy wydzielii Srednio 9 dzialek o pow. I tys. m2 or z
droga dojazdowa wewnetzna. Z 9 dzialek otrzymarny 600.000 zl. Wlasciciel gruntu powinien siQ
podzieli6 z jego wartosci4 z gmin4 Sciqgniqto tylko l0% oplaty planjstycznej, a rok rocznie
wkladamy od 50.000 do 80.000 zlotych bezpowrotnie. Oplata adiacencka jest w pewnym stopniu
podatkiem, a Rada ma prawo wprowadzii takq oplate.

Radny S. Zakrzewski odczyal sw6j stosunek do wprowadzenia oplaty adiacenckiej - jej telt
stanowi zal. rr -10 j wnioskowal o odrzucenie uch\taly w caloSci.

Radny St. Szymkowiak powiedzial,2e na Komisji Kierownik Pawlak informowal o nalezn€j
oplacie adiacenckiej z chwil4 sprzedazy dzialek. Natomiast z wypowiedzi Radnego Zakrzewskiego
wynika, 2e oplatQ nalezy uiscid przed sprzedaz4 dzialki. NastQpnie Rady poprosil o wyja.Snienie tej
kwestii.

Radny S. Zakzewski dodal, ze oplata jest naliczana na dzieri wydzielenia tych grunt6w,
a Burmistrz ma hzyletnie prawo jej nalozenia.

Kierownik Pawlak wyjasnil, ze w oplatach planistycznych nastQpuje przedawnienie, natomiast przy
oplacie adiacenckiej nie ma karencji. OplatQ nalicza siq z wniosku wlaSciciela b4dZ uz)4kownika
wieczystego. Po qydaniu decyzji i jej uprawomocnieniu organ musi 6ci4gn46 nale2noSd w terminie
3 lat. Jesli wlaSciciel nie bqdzie m6gl zaplacii gminie to moze zaproponowai wy&ielone
nieruchomosci. Nalezy pamiqtai, ze w przyszlosci dojdzie do tego,2e gmina bqdzie musiala w
przyszlosci wykupii drogi wewn€trzne. Trybunal w Strasburgu 5 mieszkafcom Poznania zasqdzil
odszkodowania w wysoko6ci 250.000 euro. Kdzda gmina korzysta z oplaty adiacenckiej.

Pani Burmistrz nawi4zala do art. 7 ust. I ustawy o samorz4dzie gminnym, w mysl kt6rcgo
zadaniem wlasnym gminy jest dopilnowanie ladu przestEennego. Nie oznacza to, ze gnina ma
obowiqzek rok rocznie z budzetu wydawai na opracowanie plan6w 80.000 zl. NastQpnie Pani
Burmistrz prz)4oczyla anykul popieraj4cy wprowadzenie oplaty adiacenckiej .

Radny S. Przybylski nawiazal do $ 2 projektu uchwaly i zap)4al, czy jest zrobiona symulacja
koszt6w rzeczoznawcy wzglQdem \a?lywu z oplaty?

Kierownik Pawlak wyjaSllil, ze wylqczajqc grunty spod produkcji rclnej i wydzielaj4c I dzialkg
tzeczoznawea bierze okolo 300 zlotych za wycenq. Wyceng okreSla si€ na podstawie
nieruchomo5ci podobnych. Im wiEcej dzialek do wyceny tym mniejszy kosajednostkowy wyceny.
Zawsze bpdzie sig oplacalo pobranie oplaty po zaplaceniu rzeczoznawcy.

Rady J. Owczarczak dodal, ze jest to jedna z tudniejszych uchwal do podjQcia. Przy
przeksdalcaniu grunt6w jest oplata planistyczna, kt6r4 oplaca rolnik. Podejmuj4c op.latQ
adiacenck4 rolnik bgdzie si€ zastanawial nad oplacalnodci4 pozostawi grunty pod uprawq i nie
bqdzie olacal podatku rolnego, gdy2 posiada grunty o niskiej klasie. Rady wypowiedzial,2e za
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wprowadzeniem oplaty adiacenckiej, ale za waost medidw i infrastruktury. Radny wnioskowal za
wycofaniem uchwaly z obmd i przedyskutowaniu jej na kolejnych Komisjach. Rady prz)toczyl
opiniq z kancelarii adwokackiej, z kt6rej wynika zasadnoSi poboru oplaty adiacenckiej po przejQciu
przez gminE drcgi i jej wybudowaniu.

Radny S. Przybylski zap)4aI, czy planuje siQ wprowadzid oplatQ adiacenck4 z tltuly wybudowania
infrastruktury?

Kierownik Pawlak odpowiedzial,2e planuje siQ, ale po ustaleniu zadari. Oplata adiacencka z tytulu
wybudowania infrastruktury moze by6 nalozona po zainwestowaniu 3rodk6w gminnych i naliczana
bgdzie od powierzchni dzialki. BEd4 to bardzo male uplywy dla budzetu gminy. Natomiast po
ustaleniu oplaty za podzlal nabywca bqdzie wiedzial, ze jest nalozona taka oplata. Tylko 35 %
podatnik6w placi podatki, bo pozostali albo majq grunty o niskiej klasie bonitacji i nie placq
podatku rolnego, albo tereny s4 zalesione. Nalezy pamiQtai, ze s4 osoby handluj4ce dzialkami i oni
powinni zaplaciC oplatQ adiacenck4 bo za podzial gruntu zyskuj4 o wiele wiQksze pieniqdze.
Rolnicy nie ponosz4 koszt6w za opracowanie planu, plac4 tylko za podklady geodezyjne ok. 500
do 600 zl. Natomiast opracowanie planu na Pawlowo to koszty rzQdu kilku tysiQcy zlotych.
Przedawnienie w oplacie planistycznej nie nastQpuje z winy Urzgdu tylko z czystej kalkulacji
wlalciciela deruchomosci, kt6ry nie chce wplacii tej oplaty do Urzedu.

Rady S. Zaknewski stwierdzil, 2e \a?rowadzenie oplaty byloby zasadne w przypadku os6b
handlujqcych dzialkami, a nie w przypadku rolnik6w chc4cych sprzedai swoje grunty na dzialki.
Rolnicy bgdq musiell zaplacii dt2e pieni4dze, kt6rych nie maj4 i nie maj4 gwarancji sprzedazy
dzialek.

Radny M. Kulpinski wnioskowal o wycofanie uchwaly z porz4dku obrad i poddali j4 pod obrady
Komisji wsp6lnej.

Radny S. Zakrzewski dodal, ze wlaSciciel nieruchomoSci przy oplacie adiacenckiej za
inftastrukturq bgdzie m6gl skorzystai z wolnego rynku i wybra6 firmg do podl4czenia wodociqgu 

'

lub pobudowa6 oczyszczalnig przydomow4

Kierownik Pawlak ponownie prz'?omnial, ze w przedstawionym projekcie uchwaly Rada jest
wladna j4 podj4i, gdyz jest to bardzo cz),telnie przedstawione. Ponadto Pan Kierownik
przypomnial, 2e niekt6re z zadah sqzadwiwni wlasnymi gminy, kt6re powinna wykonad.

Przewodniczqcy Rady podsumowujqc dyskusjq powiedzial, 2e nalezy siQ zastanowi6: czy
wiekszym zyskiem dla gminy jest, gdy mieszkaricy sig sprowadzaj4 czy jeSli my zniechgcimy
pEeksztalcajacych grunty do sqzedazy2 Na terenie gniny rolnicy, widz4c sw6j interes,
zastanawiaj4 siq nad podzialem grunt6w na dzialki budowlane. Nale2y dokonai kalkulacji: czy
bardziej siE bgdzie oplacalo poblanie jednorazowej oplaty, czy jak bQda systematycznie wplacane
oplaty z O,tulu podatku od nieruchomodci, PIT i ClT. Nie zawsze gospodarki, kt6re obciqaj4
podatkami s4 badziej rozwojowe niz te liberalne, kt6re nie obci4Zaja Analizuj4c wprowadzenie t€j
oplaty nalezy stwierdzii, ze jest to temat budzo drczliry. Zdarriem mieszkanc6w jest to pobielanie
oplaty za nic w zamian. Nalezy sie zastanowii, jak wygl4da syuacja w okolicznych gminach.

Pan Kierownik Pawlak nadmienil, ze wg starych zasad Poznaf ustalil wysokosi oplaty lla poziomie
30 %, Kalisz - 35%, inne gminy od 25 do 30%. Te uchwaly bqdq musialy byi zmienione. Mysmy
zaproponowali l0 %, Gmina Gniezno ma 0,5 Vo otaz porozumienie na zabranie dr6g. My w
przyszloici bqdziemy musieli wykupit drogi, kt6rych Srednio na I hektarze jest 15 ar6w i nikt nam
tej drogi nie da za grosze. Do kalkulacji przyjmuje siq, 2e droga ma wynosi6 minimum 500/o
nieruchomo3ci przyleglej.

Przewodnicz4cy Rady na prosbQ grupy Radych oglosil pnerwQ, kt6ra trwala od godz. l8a5 do
eodz. l9'",
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Po przerwie Przewodniczqcy Rady oddal glos Radnemu S. Zakzewskiemu, kt6ry zlozyl wniosek
formalny o zdjgcie punktu z porz4dku obrad i przesunigciu go na obrady wsp6lnej Komisji.

Przewodnicz4cy Rady poddal \rniosek pod glosowanie. Rada 13 glosami ,,2a" wniosek przyjqla.

l2.Podjtcie uchwaly w sprawie nabycia nieruchomosci niezabudowanej do zasob6w mienia
gmiDnego, poloionej w Czerniejewie.

Projekt uchwaly byl omawiany na posiedzeniu Komisji Gospodarki Rolnej, Komunalnej,
Przestrzenn€j i Ochrony Srodowiska 26 lutego 2008 roku.

Pan Edwin Pawlak wyjasnil, 2e tematem uchwaly jest odplatne peejQcie nieruchomoSci
niezabudowanej do realizacji zadania pod projektowan4 budowQ kanalizacji sanitamej dla miasta
Czemiejewo. Projekt przewiduje budowq na dzialce 45618 o pow. l22m', stanowi4cej wlasno36
osoby fizycznej, na kt6rej bQdzie budowana pzepompowria kanalizacji iciekowej. Dlatego tez ta
uchwala ma swoje uzasadnienie i jest konieczna.

Wiceprzewodniczqca Rady K. G6rka odcz)tala projekt uchwaly nr XYI /104/08 - jej treit slonorri
zal. nr I l.

Przewodnicz4cy Rady poddal uchwalQ pod glosowaniejawne - zwyklq wigkszodci4 glos6w.

Rada 13 glosami,,za" uchwalQ przyjQla

l3.Podjfcie uchwaly w sprawie sprzedaiy w drodze bezprzetargowej niezabudowanej
nieruchomo5ci poloZonej w Zydowie,

Przewodniczqcy Rady nadmienil, ze projekt uchwaly byl omawiany na posiedzeniu Komisji
Gospodark Rolnej, Komunalnej, Przestrzennej i Ochrony Srodowiska w dniu 26 lutego 2008 roku.

Kierownik Edwin Pawlak wyjainil, 2e wywolanie uchwaly wyniknqlo z pewnej konieczno3ci
niemo2nosci zagospodarowania dzi,alkj, ze, wzglqdu na jej parametry. Jest to dzialka ff 517
polozona w Zydowie o powierzchni 400 m'� , lez4ca podr6d grunt6w stanowi4cych wlasnoii os6b
ftzycznych, kt6re opmcowaly plan zagospodarowania ter€nu z przeznaczeniem na dzialki
budowlane. Tak byly wykonane dokumenty geodezyjne, ze przedstawiana dzialka nie byla ujgta i
nieujawniona. Zasadne jest sprzedanie jej w drodze bezprzetargowej na polepszenie juZ
istniej4cych dzialek. Sprzedaz nastqpi po dokonanej wycenie przez rzeczoznawcQ majetkowego.

Wiceprzewodnicz4ca Rady K. G6rka odczltala projekt uchwaly nr XYlllll0S/O8 - jej treit slanowi
zal. nr 12.

Przewodniczqcy Rady poddal uchwalQ pod glosowaniejawne - zwykl4 wiqkszo3ci4 glos6w.

Rada l3 glosami ,,2a" uchwalq przyjqla.

l4.Projekt uchwaly w sprawie wprowadzenia zmian do budietu ma 2008 rok,

Przewodnicz4cy Rady wspomnial,2e projekt uchwaly byl omawiany na posiedzeniu Komisji
Rewizyjnej 29 lutego 2008 roku i na Komisji Budzetowej 5 marca 2008 roku.

Pani Skarbnik wyja3nila,2e wprowadzane zmian sq podyktowane zwiQkszona subwencjq
oSwiatow4 i zmniejszeniem dotacJi Wzez Wojewodg w dziale pomoc spoleczna. Dochody s4
zwiQkszane o kwotQ 125.543 zl i o taka kwot€ s4zwiQkszane wydatki.

W zalqczniku nr I o dochodach zwiqksza sig w dziale 758 o kwotQ 209.943 zl. i w dziale 801 o
kwotQ 4.800 zl., natomiast w dziale 852 zmniejsza siq o kwotQ 89.200. tr-4cznie dochody zwiqksza
sie o kwote 125.543 zl.
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W zal4caniku nr 2 w dziale 758 tworzy siQ rezerwQ ru wydatki oswiatowe, w dziale 801 zwiqksza

siq wyda&i o kwotq 7 .800 zl., w dziale 852 zmniejsza siq dotacje o 89.200 zl za'qc?f,riki tE 3 i 4

stanowi4integralnqczQsi uchwaly.

wiceprzewodnicz4ca Rady K, G6rka odcz)'tala projekt uchwaly ff Xylllll06l08 - jei trcit stanoll)i

zal. nr 13.

Przewodnicz4cy Rady poddal uahwalQ pod glosowanie jawne - zwykl4 wiQkszosci4 glos6w'

Rada l3 glosami .,za" uchwalg przyjqla

ls.Interpelacje, zapytaria radnych i $oltysdw.

Radny S. Zakrzewski podzigkowal za Scigcie topoli przy drodze Pawlowo - Coraniec, za napra\rQ

nawiirzchni drogi grninnej w Goraricu, za nowe okna w Swietlicy w Nidomiu i Kosowie' NastQpnie

Pan Radny zlozyl prosbp o zorganizowanie dZwigu w celu zamontowania gniazda bocianiego w

Goraninie. Pan Gronowski posiada slupy, kt6le mozna zamontowae.

Pani Burmistrz wyjainil4 ze Pan Artur Galant bQdzie wladny zalatwic dZwig.

Radny St. Szymkowiak w imieniu Pani Soltys L. Nowak wnioskowal o naprawc komina w wDK

\{ Zydo*ie oiaz o posadowienie nowej tablicy ogloszei pzy stadionie w Zydowie. Nastqpnie Rady
podiiqkowal za reilizacjg zadari poruszanych na posiedzeriu Komisji Gospodarki Komunalnej 26

lutego 2008 roku.

Pani Burmistrz powiedziala, ze spnwa komina byla omawiana juz z pani4 Soltys i wszczQto

dzialania.

Pani Radna M. Walusz5aiska poinformowala, ze drzewo iglaste znajduj{ce siQ na cmentarzu w

Czemiejewie wydziela zywicQ, kt6ra niszczq nagobki. Moze mozna obci4c galgzie za

przyzwoleniem ksiQdza proboszcza lubje naci4c by odprowadzii zywicQ?

Pan E. Pawlak wyjainil, ze pielQgnacja drzew talezy do wlaiciciela nieruchomo3ci Sosna

wejmutka jest drzewem wiekowym ok. 140 lat. Przewody zywiczne ma w korze i nast€puje opad'

Je5li bQdzie stosowny wniosek ksiqdza proboszcza bQdzie wydanaptzezUrz6d decyzia'

Radny J. Owczarczak poruszyl temat topoli przy drodze od Sohysa do budynk6w PGR Zwisajqce
galqzie s4 niebezpieczne dla przechodz4cych dzieci.

Kierownik Pawlak odpowiedzial, ze wla3cicielami nieruchomoici s4: Pan Karwowski i Pan

Bekala. Droga nie ma charakteru drogi publicznej. Waiciciele powinni zlozyi stosowny wniosek'

Radny J. Owczarczak zlozyl zapylanie. czy rolnicy powinni placii podatek za drogi dojazdowe do
poseti? Nie motna tego przeksztalcid na grunty rolne, sq tereny dojazdowe do posesji.

Pani Bumistrz wyjaSnila, 2e nie bylo rozgraniczenia pomiqdzy drogami dojazdowym, a

Sr6dpolnymi, dlatego tez wszystkie sA oblo2one podatkiem. Na to zap)4anie odpowie Pani

Tadrowska odpowiedzialna za drogi.

Radny S. Nowicki wnioskowal o wystosowanie pisma do Soltysa ze Szczytnik Czemiejewskich
dotyczqcego uzytkowania dr6g dojazdowych do p6l przez rolnik6w.

Radna M. Waluszl,iska wnioskowala o remont komin6w w budynkach komunalnych w Pakszynie
n r l i 2 .

Pani Bumistrz wyja3niala, 2e jesli w tych budynkach jest wsp6lnota to wszystkie postanowienia

musz4 zapaSi w obecno3ci zainteresowanych.

" i
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Wiceprzewodnicz4ca Rady K. G6rka zlozyla rtniosek skladany przez str6rzak6w dotycz4cy braku

stosownych znak6w przy wyjeLdzie ze Stra2y na ul. Poznarisk4. wjazd i wyjazd ze Strazy
Pozamej. Kol€jny znak zokazujqcy parkowania pojazdom osobowym ptzy banku, poniewdz

straiacy twierdz4 i:e swojq cystem4 w razie debezpieczeistwa nie s4 w stanie przejechad drogq
Wnioski te byly skladane na posiedzeniu Komisji O3wiaty.

Pani Burmistrz odpowiedzial, 2e stosowne pismo juz zostalo wyslane i zlecenie jest do drogowca
na przygotowanie znak6w.

Wiceprzewodnicz4ca Rady podziEkowala za pracq.

Glos zabral Pan Grzegorz Krajewski z Czemiejewa, od 20 lat korzysta z s4siadami z ul. Polnej
27,29 i 3l z gmirnych nieuz]'tk6w, na kt6rych pierwotnie bylo Smietnisko, z kt6rego wywieziono
na wlasny koszt ll ptzyczep zanieczyszczeit Posprz4tano i ogrodzono teren. Od l0 lat 4 Ezy
wyst4pili3my o kupno tych teren6w. Pierwsza decyzja byla, ze nie ma 2adnej mozliwosci
wykupienia terenu. Wystqpilismy z drugim pismem. OtrzymaliSmy odpowiedZ od Pana Pawlaka,
Ze tolest teren pod manewry strdiackie i nie ma mozliwosci wykupu. Trzecie pismo zawieralo
stawkE 16 zloty-h oraz pokrycie kosztdw geodety, gdzie za grrxt placono 7 zl.. Wyst4piliSmy
czwuty nz,nakt6ry nie otrzymalismy odpowiedzi. Kilka dni temu otrzymalismy pismo, 2e bQdzie
droga. ksiEdza proboszcz znalazl inwestora. Pan Pawlak nas straszy Policj4 Pan Krajewski zapytal
pade Burmistrz , co wie na ten temat?

Pani Burmistrz odpowiedziala, 2e temat jest jej znany od niedawna i pierwszych pism kielowanych
do zainteresowanych nie widziala' Panstwo od wielu lat uzytkujq teren i nie uiszczaj4 ijadnych
oplat. Urz4d dopuScil u2ry'wanie terenu na jaki6 okreslony czas. Jest mozliwoi6 zrealizowania
,idania" kt6re polega na poszerzeniu placu bqd4cego ptzeznaczen\em ta plac zabaw przy
powstatym przedszkolu. Jest podjQta uchwala o zamianie grunt6w pomiQdzy UrzQdem a parufi+ Z
jednej strony jest interes 3 Paristwa, a z drugiej strony interes spoleczny, jesli prawd4jest, 2e bQdzie

budowana Poczta, kt6ra bEdzie slu2y6 mieszkancom calej gminy

Kierownik Pawlak wyjadnil, 2e tealiz{e zadania, kt6re wynikaj4 z podjqtej uchwaly, a dotycz4
zamiany gunt6w. Napisalismy do Paristwa uZytkujqcych omawiany teren pismo z proSb4 I lutego
2008 roku o oddanie terenu gminie. Na sprzedaz grunt6w Paristwu musi byi uchwala Rady i
wycena nieruchomosci.

Pan G.Krajewski stwi efizil,2e dzialkabylaby mu bardzo potrzebna do prowadzenia dzialalnosci.

Kierownik Pawlak prz,?omnial, 2e pismo zaintercsowani otrzymali I lutego, a 5 marca byl
komisyjny odbi6r nieruchomosci. Ponadto pan G. Kjajewski moze swojq dzialalnoii zlokalizowai
na swojej dzialce polo2onej niedaleko.

Radny S. Zakrzewski zapytal, czy Panowie wiedzieli przed podjgciem uchwaly o zamianie
grunt6w?

Pan G.Krajewski odpowiedzial, ze nie wiedzial.

Pani Burmistrz wyjadnila, 2r obecnie nie mo2e podjqi autor)4atylnej decyzji. Jakis czas temu
sugerowano mieszkaricowi usuniQcie oplotowania, sugestia Paristwa Radnych byla, ze w razie
wfzszej koniecznoSci usunie ogrodzenie na wlasny koszt. W przedstawionym przypadku jest

prawie podobnie. KtoS zajmujqc teren nie do koica formalnie musi siq liczyi,2e bqdzie go musial

opuSci6.

Pan G. Knjewski dodal, 2e ostatni wniosek skladal na przelomie kadencji. Zaproponowal
om6wienie sprawy na spotkaniu z pani4 Burmistrz 6.03.08r.

Pan Krajewski poruszyl sprawg samowolek Panstwa: A Graczyka, A. Graczyka i P Jabloiskiej'

Pani Burmistz dodala,2e akceptacja samowolek nie byla za czasdwjej wlodaEowania.



Sprawa Pani Jablonskiej byla omawiana z Rad4 i Pani zgodzila sig na zaprcponowane warunki,
Pani Burmistrz nadmienila, 2e mieszka przy gminnej drodze i ponad 20 lat o niqdba.

Pan G. Krajewski dodal, 2e nie zgodzi siq na pobudowanie poczty, gdyz plan tego nie przewidywal.

Pani Burmistrz wspomnial4 ze tereny o kt6rych mowa sq ptzeznaczone pod akt)'\tizacjQ
gospodaic24

Pan Cz. K.rajewski zapytal, co Pani Burmist zrobl z szanbem?

Pani Burmistlz wyja.inila,2e nie moze odpowiada6 za spos6b postQpowania ksiqdza proboszcza z
mieszkaicami i za jego vr?powiedzi.

Ki€rownik Pawlak dodal, 2e obecnie gmina nie posiada wjazdu do przedszkola, bo uz]'tkowane
grunty s4 wlasno3ci4 ko3ciola. Granica probostwa od naszego budynku wynosi 1,5 m. Aby
pop.awie mozna funkcjonowai komunikacyjnie za zgod4 poprzedniego proboszcza przesuniQto
granicq i oplotowanie. Gdybydmy wiedzieli, ze tak sprawy siQ potocz4 to bysmy zdecydowali i
odlogowaniu terenu.

Wiceprzewodnicz4ca Rady dodala, ze dla Rady jest to teraz dyskomfort, bo Rada powima
wiedzie6 o osobach chQtnych do wykupu gruntu. Radna poprosila o informowanie o podobnych
s]'tuacj ach.

Kierownik Pawlak przypomnial, 2e w poprzedniej kadencji byly wnioski o wykup, niekt6rzy siQ
wylamali, a dla innych stawki byly zby wysokie.

Radny M. Kulpinski wspomnial, irc kilka nzy byly pisma o wykup, a byla informacja, 2e
zainteresowani zrezygnowali ze wzglqdu na ceng.

Radny S. Nowicki stwierdzil, ze Radni o wielu sprawach nie wiedz4 np. sprawa z chodnikiem,
chodnik mial byi zrobiony do przystanku, zgodnie z wnioskiem. Radny poprosil
Przewodniczqcego Rady o informowanie co dzieje siq w Uzgdzie.

Pzewodnicz4cy Rady wspomnial, 2e kaily ma prawo zadania pltania. Mozna uczulii
poszczeg6lnych Radych podczas podejmowania decyzji np. o zamianie gunt6w, aby dokonae
oglqdzin w terenie. Przewodnicz4cy Rady poprosil na przyszlosd o dolqczenie mapek sytuacyjnych.

Pan Cz. Knjewski powiedzial, 2e ksi4dz proboszcz stwierdzil, iz nie wszystko jest jeszcze
zalatwione w sprawie zamiany.

Radny St. Szlankowiak poprosil o odszukanie w poprzedniej kadencji w posiedzeniach Komisji
Gospoda*i Komunalnej protok6l6w dotyczacych omawianych temat6w.

Radny S. Zakrzewski poprosil Pani4 Burmistrz o informacjq po przeprowadzonych rozmowach , a
na przyszloSi zaapelowal o przestrzeganie umowy spolecznej.

Pan Pawlak zaprosil zainteresowanych do dokonania oglEdzin w terenie.

Pan J62wiak przypomnial, ze mieszkancy 25 do 30 lat temu mieli swoje plany. Rada podjqla
decyzjE na blgdnych informacjach urzEdnika.

Przewodnicz4cy Rady dodal, ze wlaSciciel gruntu jest jego dysponentem.

Pani Burmistrz wyrazila sw6j smutek po wypowiedziach o pracowniku i zapewnila, ze na pewro
nie zalatwia swojego interesu. Umiejscowienie placu zabaw wynika z zalecef Sanepidu.

Przewodnicz4cy Rady odczytal pismo Pana Radnego Rajmunda G4siorka w sprawie odpowiedzi na
zlozone wnioski - Jego lreit stanowi zql. nr 14.

l6.Odpowiedzi na zapytania,

l7.Wolne glosy, wnioski i informacje.
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Punkty 16 i l7 zostaly om6wione w punkcie 15.

lE Zsmhigcie sclji.

Przewodniczqgy Rady zarnknAl XVIII sesjq Rady Miasta i Gminy Czemiejewo o godz.20a5
dziekujqp Wszystkim 7a prqby cie.

Z*of|czor.p protok6l z obrad, kt6ry zawiera I I stson i 14 zalqpzdk6u/' kotok6lowala Renata
Simiriska inspektor ds. Obslugi Biura Rady.

Szczegitowy zqpis odio z sesii iest dostepry ru stronie www.czemieieu/o.com.pl.

Wszy ie zalqcmiki sqdostqpne w Biurze Rady-

Przewodni
Rady Miasrrz
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